



Karen Women Organization

E-mail: kwocentral@gmail.com Website: www.karenwomen.org

မုန်နဲ- ၂၁သီ,လါဖဲးပထုဘၣ် ၂၀၁၂
ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်မုန်နဲ

“ထဲဒၣ်ပစံးလၢ “တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်” န့ၣ်တလၢပျဲဘၣ်,တၢ်အံၤလိၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲလၢပဝဲကိးဂၤဒဲးပကဘၣ်ဟူးဂဲးဖဲးမၤအီၤ”

ကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢမၤလၢကပီၤဝဲ ၂၀၁၂ န့ၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်မုန်နဲလၢတၢ်မုၢ်လၢဖးဒိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.ဘီမုၢ်စၢဖျိၣ်ကရၢဘိးဘၣ် ရၢ လီၤ ဝဲ ဒၣ် လၢ တနံၣ် အံၤ ဟီၣ် ခိၣ် ဒီ ဘၣ် တၢ် မုၢ် တၢ် ခုၣ် မုန် နဲ အတၢ် ဂ့ၢ် မိၢ် ပှၢ် ကမ့ၢ် ဝဲ “ တၢ် မုၢ် တၢ် ခုၣ် အဂၢၢ် အကျၢၤ လၢ ခါဆူညါတၢ်အိၣ်မုၢ်တၢ်ကၢၢ်တၢ်ကျၢၤအဂီၢ်” န့ၣ်လီၤ.ပသးခုဒီးတၢ်လိၣ်ကတီၢ်ခဲအံၤတၢ်ဝဲကျဲယုၤလိၣ်သးလၢတၢ်ပတုၣ်တၢ်ခးဒီးတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ် လၢကီၢ်ပယီၤအပူၤအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ.ပမုၢ်လၢစ့ၢ်ကိးလၢတၢ်စးထီၣ်ဝဲကျဲတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အကျိၤအကျဲတခါအံၤကဆုၤယီၤပုၤဆူတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်လၢ အဂၢၢ်အကျၢၤဖဲမုၢ်နဲလၢအဘူးတနံၣ်နဲအံၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢလၢတၢ်မၤလၢကပီၤက့ၤဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်မုန်နဲအံၤအဂီၢ်,ပအဲၣ်ဒီးဟ့ၣ်ထီၣ်ပတၢ်လၢကပီၤတၢ်ပူးယီၣ်ဆူ ကညီပိၣ်မုၢ်ခိၣ်နၢတဂၤလၢအဂဲၤလိၣ်တၢ်ဒိၣ်နၢတဂၤအသိးလၢအကတီၢ်ဖးယံၣ် လၢအမုၢ် နီၢ် စံးဖိ ရၢစ့ၣ် , ကညီဒီ ကလုာ် စၢဖျိၣ် ကရၢ အနဲၣ်ရဲၤခိၣ်ကျၢၢ်ခိၣ်ဖျိၣ်အဝဲပိၣ်မုၢ်အတၢ်ဟ့ၣ်လီၤအသးဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကတီၢ်ဆုၤဆုၤလၢတၢ်တီခိၣ်ရီၢ်မဲဝဲတၢ်ဝဲသကိးတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ယုၣ် ဒီးကတီၢ်ခဲအံၤကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်ကရၢအယီၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢအခါစး,သရၣ်မုၢ်ဒါအိၣ်ကျၢၤလၢအမုၢ်ဝဲကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢအနဲၣ်ရဲၤအံၤတူၢ်လိၣ်မုၢ်ဝဲတၢ်စံးကတီၢ်ဘၣ်ပးဒီးတၢ် ကပတုၣ် တၢ် ခး အဂ့ၢ် လၢ အဘၣ် တၢ် မၤ အီၤ လၢ ကီၢ် ပယီၤ ပဒိၣ် ယုၣ်ဒီး ကလုာ် န့ၣ် ကရၢ လီၤ ဆိ လၢ အဖီၣ် တၢ် စု ကဝဲ တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲပိၣ်မုၢ်စံးဝဲလၢ “ပဆၢမုၢ်လၢလၢပသးပူၤဒိၣ်ဒိၣ်ကလဲာ်လၢတၢ်စံးကတီၢ်တၢ်အံၤကဆုၤယီၤဝဲဆူထံၣ်ဂီၢ်သဲးတၢ်ကၢၢ်တၢ်ကျၢၤဒီးတၢ်မုၢ် တၢ်ခုၣ်လၢအအိၣ်ဂၢ်ဆိးကျၢၤန့ၣ်လီၤ. ပန့ၣ်စ့ၢ်ကိးလၢ ထဲဒၣ်လၢပစံးလၢ “တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်” န့ၣ်တလၢပျဲဘၣ်,တၢ်အံၤလိၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲလၢ ပဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ကိးဂၤဒဲးပကဘၣ်ဟူးဂဲးဖဲးမၤအီၤန့ၣ်လီၤ.”

ဒ်ကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢအိၣ်ဒီးတၢ်သုၣ်ဆူၣ်သးဂဲးခိဖျိၣ်လၢတၢ်စံးကတီၢ်တၢ်ပတုၣ်တၢ်ခးအဂ့ၢ်အသိး,ပအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိသုၣ်ဒိသးလၢပုၤကခူၣ်ဖိ တဖၣ်လၢအဘၣ်တၢ်မၤအါမၤနးအီၤလၢပယီၤသုးမုၢ်ဘူးကပျဲထီၣ်မးတနံၣ်လံန့ၣ်လီၤ.ပသ့ၣ်ညါဒီးနၢပၢ်ကခူၣ်ပိၣ်မုၢ်ဒီးဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် အတၢ် တူၢ် ဘၣ် ခိၣ်ဘၣ် တဖၣ် မုၢ် လၢ ပဝဲသ့ၣ် တဖၣ် စ့ၢ်ကိး ပလဲၤ ခိ ဖျိ ဘၣ် တၢ် သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဖဲ ဆၢကတီၢ် လၢ အပူၤ ကွံာ် အခါ န့ၣ်လီၤ.ပတူၢ်လိၣ်မုၢ်ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ် အတၢ်စံးကတီၢ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢအမၤဝဲဖဲ ဆၢကတီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ပသ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကိးလၢ တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်လၢအမုၢ်အတီၢ်န့ၣ်ကလိၣ်ဘၣ်ဝဲခိၣ်နၢဒီးကရၢလၢအအါန့ၣ်ဒဲးဝဲတဂၤမ့တမ့ၢ်တကရၢ န့ၣ်လီၤ.တၢ်အံၤလိၣ်ဘၣ်ဝဲလၢပဝဲသ့ၣ် တဖၣ်ပကပၣ်ယုၣ်မၤသကိးတၢ်တပူၤယီၤလၢတၢ်ထဲသိးတုၤသိးအပူၤန့ၣ်လီၤ.ပုၤကိးဂၤဒဲးပုၤခဲလၢကီၢ်ပယီၤအပူၤမုၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤ သးလၢလၢပျဲလၢလၢတၢ်ကသုၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်မးပတူၤယီၤဝဲဆူဖီၣ်တၢ်လၢပပာ်လုၢ်ပာ်ပုၤအီၤတခါအံၤကသ့ၣ်ဒ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်ပမုၢ်ဝဲကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢအသိးပယုၤထီၣ်တၢ်ဝဲလၢပိၣ်မုၢ်ကဘၣ်ပၣ်ယုၣ်အါ ထီၣ်လၢတၢ်မၤဝဲတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အကျိၤအကျဲအပူၤလၢတၢ်တီ ခိၣ်ရီၢ်မဲအပတီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.န့ၣ်ရဲၤခိၣ်ကျၢၢ်နီၢ်စံးဖိရၢစ့ၣ်မုၢ်ဝဲပိၣ်မုၢ်တဂၤလၢအခါထီၣ်အခိၣ်ဆူညါဒ်ခိၣ်နၢတဂၤအသိးန့ၣ်လီၤ.ပမုၢ်လၢ လၢတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ခဲလၢကီၢ်စံးကတီၢ်ဝဲတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အဂ့ၢ်တဖၣ်ကမၤအါ ထီၣ်ဝဲပိၣ်မုၢ် အနီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒူးလၢအဝဲသ့ၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ် ကရၢအပူၤဒ်ခါစးတဖၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ. ပိၣ်မုၢ်တဖၣ် အိၣ်ဒီးမုၢ်လၢအရူဒိၣ်,ဒိၣ် မးဒ်သိးကသုၣ် ထီၣ် တၢ် မုၢ်တၢ် ခုၣ် ဒီး တၢ် ယုၣ်ဖိး တကတီၢ်ယီၤမၤသကိးတၢ်ဒီးပိၣ်ခါတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တနံၣ်အံၤအမုၢ်ဝဲဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်မုန်နဲအသိး,ကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢအဲၣ်ဒီးဟံးန့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဒ်သိးကယုၤထီၣ်ကီၢ်ပယီၤ သုးမုၢ်ဒိၣ်လၢကပာ်ဖျါ ထီၣ် အဝဲသ့ၣ်တၢ်ဘၣ်သ့ၣ်ဘၣ်သးလၢတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်လၢအမုၢ် အတီၢ်ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢကီၢ်ပယီၤအပူၤ အဂီၢ်ခိဖျိၣ်တၢ် ပတုၣ်ကွံာ်သုး အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲးတဖၣ်လၢကလုာ်န့ၣ်ဟီၣ်ကဝီၤတဖၣ် အပူၤခဲလၢ, လီၤဆိဒ်တၢ်လၢကခူၣ်ဒီးယီၤဒိၣ်ကီၢ်စဲၣ်တဖၣ်အပူၤ န့ၣ်လီၤ. ပအဲၣ်ဒီးလၢထံၣ်ဂီၢ်သဲးတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ခဲလၢကီၢ်စံးကတီၢ်ထီၣ်လိၣ်ထီၣ်က့ၤဝဲတၢ်ပတုၣ်တၢ်ခးတၢ်အာၣ်လီၤတဖၣ် ခိဖျိၣ်တၢ် ဆဲးလီၤစု မုၢ် ကျၢၢ် လၢတၢ်ကလူၤပိာ် ထွဲ တၢ် သိၣ် တၢ် သိၣ် တၢ် ဘျၢဒီးတၢ် မၤယံးတၢ် အကျိၤ အကျဲ တဖၣ်လၢတၢ်ကမၤပိာ်ထွဲတၢ်အဂီၢ် န့ၣ်လီၤ. ပမုၢ်လၢလၢ နံၣ်လၢအကယဲန့ၣ် ကလုာ်န့ၣ် တဖၣ် ခဲ လၢကီၢ် ပယီၤ ပဒိၣ် က န့ၣ် လီၤ ဘၣ် ဝဲ ဆူ တၢ် တၢ် ပိၣ်ဝဲသကိး ထံၣ်ဂီၢ်သဲး

ဂုဏ်သိမ်းတော်ကုသိုလ်ထိပ်ပဲခုံမိန့်ကရုဏ်စံဉ်သနူလၢအမ့ၢ်အတီတခါလၢကီၢ်ပယီၤဖဲဉ်ဖျါတၢ်ပတၢ်ပြးသနူအပူၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ထဲ
သိးတုၤသိးဒီးသူးသ့ဉ်လၢကပီၤန့ဉ်လီၤ.

ပမ့ၢ်တုၤယီၤဝဲဆူတၢ်မုၢ်တၢ်ခုဉ်လၢအကၢၢ်အကျၢၤနီၢ်နီၢ်လၢကီၢ်ပယီၤအပူၤလံၤန့ဉ်,ပသ့ဉ်ညါလၢတၢ်အံၤကဘဉ်ပဉ်ဃုာ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖဉ်
,ဒံဉ်မိန့်ကရုဏ်စံဉ်ဒီးသူးသ့ဉ်လၢကပီၤလၢပုၤကီၢ်ပယီၤဖဲခဲလၢၢ်အကီၢ်န့ဉ်လီၤ.

ဆဲးကျိးဘဉ်-

၁.နါဒါအဲဉ်ကျၢၤ- +၆၆၈၅၇၂၆၉၂၉၁

၂.နီၢ်ဘျူမုၢ်နဲးဇဉ်- +၆၆၈၅၄၅၅၇၄၆